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Geachte voorzitter, geachte leden van het Parlement, 

 

Vandaag exact dertig jaar geleden – op 27 november – sloeg de klok twaalf keer.  

Kerkklokken luidden. Sirenes loeiden. Arbeiders legden hun gereedschap neer. Fabrieken, mijnen en 

winkels liepen leeg en mensen gingen hoopvol dansend de straat op. 

Tijdens de historische, twee uur durende algemene staking die plaatsvond terwijl de Fluwelen 

Revolutie in volle gang was, creëerden mensen van Praag tot Bratislava een prachtige, vreedzame 

golf van vrijheid, moed en eenheid. 

Voor mij maken die twee uur duidelijk waar de Europese Unie in essentie altijd voor heeft gestaan.  

Het gaat niet alleen om partijen en politiek, wetten en regels, markten en munten.  

Het gaat uiteindelijk om mensen en hun idealen.  

Het gaat over mensen die samen op de bres staan. Voor hun vrijheid, voor hun waarden, gewoon 

voor een betere toekomst. 

Er is een citaat van de grote Václav Havel – een van de helden van 1989 – waar ik aan denk 

wanneer ik mijn blik op de toekomst richt. Hij zei: 

“Doe wat je doet, omdat het juist is, niet alleen omdat het kans van slagen heeft.” 

Ik kies dit citaat, omdat onze Unie de komende vijf jaar een transformatie zal ondergaan die zal 

raken aan alle aspecten van onze samenleving en onze economie.  
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En we gaan dat doen, omdat het juist is. Niet omdat het gemakkelijk zal zijn. 

We vergeten weleens dat we tot onze grootste prestaties komen wanneer we moed 

tonen.  

 

Moedig waren we toen we naar vrede streefden, te midden van ellende.  

Moedig waren we, toen we een eengemaakte markt creëerden en een eengemaakte munt 

invoerden.  

Moedig waren we, toen we leden van onze Europese familie verwelkomden die al te lang in de kou 

hadden gestaan. 

Maar de laatste jaren moesten we ons op het hier en nu richten, het hoofd bieden aan crises en 

noodsituaties. We moesten vechten om onze eenheid en solidariteit te bewaren.  

Als we daar sterker uit zijn gekomen – en dat is volgens mij zeker het geval – dan is dat in hoge 

mate te danken aan het leiderschap en de wilskracht van mijn voorganger.  

Jean-Claude Juncker is een grote Europeaan. Hij heeft zich zijn hele leven met hart en 

ziel ingezet voor onze Unie en zijn erfenis staat buiten kijf.  

Jean-Claude… namens ons allen: bedankt! 

 

Geachte leden van het Parlement,  

Vier maanden geleden heeft u mij uw vertrouwen geschonken. Sindsdien heb ik alle politieke 

fracties en alle staatshoofden en regeringsleiders ontmoet. 

Samen hebben we een buitengewoon Europees team samengesteld. U, de leden van het Parlement, 

heeft elk van ons gehoord. 

Ik beloofde u naar u te zullen luisteren. En dat heb ik gedaan. En ik zal dat ook blijven doen, samen 

met Maroš Šefčovič en alle andere leden van het college. We waren het vaak eens, maar uiteraard 

ook weleens oneens. Zo werkt democratie nu eenmaal. 

Vandaag, hier, in het hart van de Europese democratie, vraag ik u om uw steun voor een 

nieuwe start voor Europa. 

 

Geachte leden van het Parlement,  

De leden van het team waarover u zich vandaag uitspreekt, komen uit verschillende culturen en 

landen. Zij hebben verschillende achtergronden en politieke kleuren. 

Mijn team bestaat uit docenten en landbouwers, burgemeesters en ministers, artsen en diplomaten, 

ingenieurs en ondernemers.  
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Het bestaat uit mensen die zijn geboren vóór de bouw van de Berlijnse muur en mensen die zijn 

geboren na de val van diezelfde muur. Mensen die onder dictaturen hebben geleefd en mensen die 

jonge democratieën hebben geholpen om zich bij onze Unie aan te sluiten. 

Het is een team dat uit bijna evenveel vrouwen als mannen bestaat; op één vrouw na is het 

evenwicht bereikt. Het is duidelijk dat we echte vooruitgang hebben geboekt, maar ook dat er nog 

meer moet gebeuren.  

Als eerste vrouwelijke voorzitter van de Commissie zal ik ervoor zorgen dat elk lid van mijn college 

een kabinet heeft dat uit evenveel vrouwen als mannen bestaat – voor de allereerste keer. En tegen 

het einde van onze ambtsperiode zal er op alle bestuursniveaus sprake zijn van gendergelijkheid – 

voor de allereerste keer.  

De Commissie krijgt hierdoor een heel ander gezicht.  

Alle leden van mijn team komen met hun eigen persoonlijke verhaal over en perspectief op Europa. 

Ieder zal zich bezighouden met de eigen beleidsterreinen en -prioriteiten. 

Maar samen vormen we één team, dat ijvert voor het gemeenschappelijke Europese 

belang. Als één team zullen we samen met dit Parlement en met de lidstaten de grote uitdagingen 

van onze generatie aangaan.  

Wij zijn er klaar voor. Maar nog belangrijker: Europa is er klaar voor.  

Mijn boodschap is simpel: We willen aan de slag! 

 

Geachte leden van het Parlement, 

We leven in een wanordelijke wereld, waarin te veel machten slechts de taal van confrontatie en 

unilateralisme spreken. Maar het is ook een wereld waarin miljoenen mensen de straat op gaan om 

te protesteren tegen corruptie of om democratisering te eisen. 

Meer dan ooit heeft de wereld behoefte aan ons leiderschap. Als een verantwoordelijke 

wereldmacht moeten we blijven streven naar samenwerking. We moeten ons inzetten 

voor vrede en voor positieve verandering. 

We moeten onze partners bij de Verenigde Naties laten zien dat zij op ons kunnen vertrouwen, als 

voorvechter van multilateralisme. 

We moeten onze vrienden op de Westelijke Balkan laten merken dat wij hetzelfde continent, 

dezelfde geschiedenis en dezelfde cultuur delen – en dat ook onze toekomst dezelfde is. Onze deur 

blijft openstaan. 

Onze toekomst blijft ook innig verbonden met die van onze trans-Atlantische partners.  
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Natuurlijk zijn we het niet altijd eens. Maar onze banden hebben de tand des tijds doorstaan. Op 

ditzelfde moment onderhouden duizenden studenten, wetenschappers, ondernemers en kunstenaars 

legio vriendschappen, handelscontacten en wetenschappelijke samenwerkingsverbanden.  

Deze ontelbare fijne draadjes vormen samen een weefsel dat sterker is dan elk afzonderlijk punt 

van onenigheid.  

Van oost tot west en van noord tot zuid hebben landen Europa nodig als een echte partner. Wij 

kunnen de grondleggers zijn van een betere wereldorde.  

Dit is Europa’s roeping. En het is wat de burgers van Europa willen. 

 

Ik ben blij dat we een ervaren diplomaat als Josep Borrell in ons team hebben, die nauw zal 

samenwerken met Jutta Urpilainen, Olivér Várhelyi en Janez Lenarčič. Hun gezamenlijke werk zal 

van onschatbare waarde zijn. 

We zullen investeren in allianties en coalities om onze waarden uit te dragen. We zullen de 

Europese belangen bevorderen en beschermen door middel van open en eerlijke handel. We zullen 

onze partners versterken door met hen samen te werken, want als onze partners sterk staan, staat 

Europa dat ook. 

Mijn Commissie zal niet aarzelen om een zelfbewust geluid te laten horen. Maar op onze manier, de 

Europese manier. 

Dit is de geopolitieke Commissie die mij voor ogen staat en waaraan Europa dringend 

behoefte heeft. 

 

Geachte leden van het Parlement,  

Als er één beleidsterrein is waarop de wereld behoefte heeft aan ons leiderschap, dan is het wel 

klimaatbescherming. Het is voor Europa – en voor de rest van de wereld – een existentiële kwestie.  

Existentieel, omdat 85 % van de mensen die te maken hebben met extreme armoede, wonen in de 

twintig landen die het meest kwetsbaar zijn voor de gevolgen van de klimaatverandering.  

Existentieel, omdat Venetië onder water staat, de Portugese bossen branden en de Litouwse oogst 

door droogte is gehalveerd.  

Het is ongetwijfeld eerder gebeurd, maar nooit zo vaak en nooit zo ernstig. 

We hebben bij de strijd tegen klimaatverandering geen moment te verliezen. Hoe sneller Europa 

optreedt, hoe gunstiger het is voor onze burgers, ons concurrentievermogen en onze welvaart. 

We hebben de Europese Green Deal keihard nodig voor de gezondheid van onze planeet, 

onze bevolking en onze economie. 
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Frans Timmermans is de aangewezen persoon om hier gestalte aan te geven. En ik ben bijzonder 

verheugd dat hij daarbij zal worden bijgestaan door Kadri Simson, Adina Vălean en vele anderen. 

De Europese Green Deal is onze nieuwe groeistrategie. Deze deal zal ons helpen zowel de 

uitstoot terug te dringen als werkgelegenheid te scheppen. 

Centraal staat daarbij een industriële strategie die onze grote én kleine bedrijven in staat stelt te 

innoveren, nieuwe technologieën te ontwikkelen en nieuwe markten aan te boren. Wij zullen 

mondiale normen stellen. Dat is ons concurrentievoordeel. En het is de beste manier om voor een 

gelijk speelveld te zorgen.  

Maar dit alles moet ten dienste staan van de Europese bevolking.  

De Europeanen willen en verwachten dat Europa werk maakt van het klimaat en het milieu. Maar zij 

hebben ook behoefte aan betaalbare, schone en veilige energie. Zij moeten de vaardigheden hebben 

die nodig zijn voor de banen van morgen. Zij moeten naar dat werk kunnen forenzen of van huis uit 

kunnen werken. En wij moeten ervoor zorgen dat dat op een duurzame manier kan.  

Als we halverwege deze eeuw klimaatneutraal willen zijn, moeten we drastisch anders gaan werken. 

Maar dat moet wel eerlijk en inclusief gebeuren – anders zal het er nooit van komen.  

Dit vereist grootschalige investeringen in innovatie, onderzoek, infrastructuur, woningen en 

opleidingen. Het gaat om publieke en private investeringen – op Europees en nationaal niveau.  

Ook hierin loopt Europa al voorop. De Europese Unie zal klimaatfinanciering integreren in haar 

begroting, maar ook in alle kapitaalmarkten en investeringsketens.  

In regio’s die een inhaalslag moeten maken, zullen we mensen en bedrijven ondersteunen 

met een doelgericht en eerlijk transitiemechanisme. Dit zal verschillende fondsen en 

instrumenten omvatten en de particuliere investeringen die we nodig hebben, aantrekken. 

De Europese Investeringsbank zal daarbij een vertrouwde partner zijn. Ik ben vooral erg blij dat de 

vooruitgang die de EIB heeft geboekt bij het versterken van haar rol als Europese klimaatbank 

evident is. Dit zal een impuls geven aan investeringen in Europese technologieën en leiden tot 

oplossingen die de wereld nodig heeft.  

Maar we hebben meer te doen.  

Wij veroorzaken slechts zo’n 9 % van de wereldwijde emissies. We moeten de wereld aan onze kant 

krijgen, en daar zijn we volop mee bezig.  

Van China tot Canada en tot in Californië werken anderen samen met ons aan hun eigen 

emissiehandelssystemen. Phil Hogan zal ervoor zorgen dat onze toekomstige 

handelsovereenkomsten een hoofdstuk over duurzame ontwikkeling bevatten.  

Want wij weten: klimaatverandering gaat ons allemaal aan. We hebben de plicht om er 

iets aan te doen en de macht om het voortouw te nemen.  
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Geachte leden van het Parlement, 

Digitalisering maakt dingen mogelijk die een generatie geleden nog ondenkbaar waren.  

Wereldwijd met elkaar communiceren, toegang tot informatie, medische doorbraken, vooruitgang op 

het gebied van milieubescherming, mobiliteit, inclusie. Er is geen toekomst zonder digitalisering. 

Margrethe Vestager is degene die ons op dit pad verder zal helpen.  

Automatisering zal worden ingezet voor taken die lastig zijn voor mensen, zoals zwaar tillen of 

repetitief werk, of het nu in een fabriek of achter een bureau is. 

Daarmee winnen we tijd. Tijd voor dingen waar wij mensen goed in zijn en computers niet: empathie 

en creativiteit. 

Zorgrobots kunnen helpen bij het optillen van patiënten en digitalisering kan helpen bij 

administratieve taken, zodat verpleegkundigen weer tijd krijgen voor wat echt belangrijk is: met 

patiënten praten en er voor hen zijn. 

Dankzij digitalisering kunnen we doeltreffender en efficiënter met hulpbronnen omgaan, omdat we 

alles heel precies kunnen regelen: waterverbruik, energie, alle waardevolle hulpbronnen van onze 

aarde. 

Digitalisering zal onze samenleving, onze economie en ons bestuur fundamenteel veranderen. Dat 

zien we nu al.  

Om de grote kansen te benutten en de risico’s te beheersen, moeten we slim ingrijpen waar de 

markt dat niet doet. We moeten zowel ons Europees welzijn als onze waarden beschermen. We 

moeten ook in het digitale tijdperk verdergaan op onze Europese weg. 

Concreet willen we het volgende doen: 

Ten eerste: sleuteltechnologieën beheersen en zorgen dat we die zelf in Europa hebben. 

Daartoe behoren in ieder geval kwantumcomputers, kunstmatige intelligentie, blockchain en kritieke 

chiptechnologieën. 

Om daarin te slagen en de bestaande lacunes te dichten moeten wij samen aan de slag. Laten we 

onze krachten bundelen: ons geld, onze onderzoekscapaciteit, onze kennis en de omzetting in de 

praktijk. 

Dat hebben we gedaan bij de supercomputer. Europa is momenteel bezig met de aanschaf van een 

van de drie krachtigste computers op de wereldmarkt. De volgende generatie supercomputers 

moeten wij zelf bouwen. 

Ten tweede: Europa heeft alle wetenschappers en industriële capaciteit in huis om op deze 

gebieden concurrerend te zijn, laten we onszelf niet tekortdoen. 

Voor innovatie zijn slimme mensen nodig, maar ook diversiteit en intellectuele vrijplaatsen. Dat 

hebben we allemaal hier in Europa; mensen willen hier wonen, willen hier onderzoek doen, willen 

hier de toekomst vormgeven. 
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Ten derde: we hebben toekomstbestendige infrastructuur en gemeenschappelijke normen 

nodig, evenals gigabitnetwerken en veilige clouds van de huidige en de volgende generatie. 

Ten vierde: data zijn de grondstof voor digitalisering. Met elke klik voeden we de algoritmen 

die dan weer ons gedrag beïnvloeden.  

Net zoals we wereldwijd het voorbeeld hebben gegeven met de gegevensbeschermingsverordening, 

moeten we dat ook doen voor kunstmatige intelligentie. Omdat we hier in Europa vanuit de mens 

denken. We willen de datastroom niet indammen. Maar we moeten regels stellen voor verantwoord 

datagebruik. Bescherming van de digitale identiteit heeft voor ons de hoogste prioriteit. 

Ten vijfde: tegelijkertijd streven we naar innovatie. Vandaag de dag wordt 85% van alle niet-

persoonsgebonden gegevens nergens voor gebruikt. Dat is verspilling. 

De kennis die in deze gegevens sluimert, moeten we benutten. We moeten een kader creëren 

waardoor overheden en bedrijven gegevens kunnen uitwisselen en bundelen en veilig ter 

beschikking kunnen stellen. Ik kan mij geen geschiktere persoon dan Thierry Breton voorstellen om 

daarvoor een datastrategie te ontwikkelen. 

Ten zesde: cybersecurity is de keerzijde van digitalisering – en is dan ook evenzeer een prioriteit.  

Met het oog op het concurrentievermogen van Europese bedrijven moeten we de strengste 

veiligheidseisen en een gemeenschappelijke Europese aanpak hanteren. Daarom moeten we 

kennis over gevaren delen. We moeten een gemeenschappelijk platform creëren, een versterkt 

cybersecurity-agentschap. Alleen zo kunnen we het vertrouwen in de netwerkeconomie 

versterken en de weerbaarheid tegen allerlei risico’s vergroten.  

Dat kunnen we allemaal realiseren als we samenwerken en uitgaan van onze Europese waarden. 

Dan ben ik ervan overtuigd dat Europa ook in het digitale tijdperk een leidende rol kan vervullen. 

Europa kan dat! 

 

Geachte leden van het Parlement,  

Europa heeft veel om trots op te zijn.  

Op handelsgebied zijn we een wereldmacht. We zijn ’s werelds grootste exporteur van 

eindproducten en diensten. We zijn de grootste bron en bestemming van directe buitenlandse 

investeringen. 

Onze industrie is van topklasse in sectoren met een hoge toegevoegde waarde. Zo produceren wij 

een derde van alle ruimtesatellieten. Onze bedrijven lopen voorop: ze hebben 40 % van de octrooien 

op het gebied van hernieuwbare technologieën.  
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We moeten de transformerende kracht van deze dubbele transitie, digitaal en op het 

gebied van klimaat, aangrijpen om onze eigen industriële basis en ons 

innovatiepotentieel te versterken.  

Dat kunnen we alleen bereiken door investeringen.  

Geachte Parlementsleden, we moeten opschalen. Al jaren investeren wij minder in innovatie dan 

onze concurrenten. Dat vormt een grote belemmering voor ons concurrentievermogen en ons 

vermogen om deze transformatie te leiden. 

Daarom moeten we het volgende meerjarig financieel kader niet zien als een simpele 

boekhoudkundige exercitie. De wereld van zeven jaar geleden lijkt in niets meer op de wereld zoals 

die er over zeven jaar uit zal zien. Onze begroting moet ingrijpend worden gemoderniseerd.  

Ik weet dat ik op dit vlak kan vertrouwen op de ervaring en deskundigheid van Johannes Hahn, maar 

ook op dit Parlement. 

 

Maar het effect van overheidsbegrotingen is niet onbeperkt. We moeten ervoor zorgen dat 

investeringen vrijelijk kunnen stromen naar waar ze nodig zijn door de kapitaalmarktenunie te 

voltooien. Hierdoor wordt financiering beter toegankelijk voor kleine ondernemingen en starters, 

zodat zij kunnen groeien, innoveren en risico's nemen indien nodig 

Hetzelfde geldt voor de bankenunie: die moet worden voltooid om ons financiële systeem sterker en 

veerkrachtiger te maken.  

Valdis Dombrovskis is geknipt voor deze taak. Hij zal ervoor zorgen dat onze economie werkt voor 

de mensen. Hoogwaardige banen, gelijke kansen, eerlijke arbeidsvoorwaarden en inclusie. Hij weet 

dat we gezonde overheidsfinanciën nodig hebben voor duurzame groei. 

Hij zal ons concurrentievermogen en onze duurzaamheid stimuleren. Concurrentievermogen en 

duurzaamheid zijn twee kanten van dezelfde medaille.  

We mogen nooit vergeten dat concurrerende duurzaamheid altijd centraal heeft gestaan 

in onze sociale markteconomie.  

We noemden het alleen niet zo. 

Denk eens aan de familiebedrijven overal in onze Europese Unie. Die zijn niet uitsluitend gebaseerd 

op aandeelhouderswaarde of de volgende bonus. Ze werden opgebouwd met het oog op de 

toekomst, om door te geven aan de volgende generaties en werknemers een eerlijke 

levensstandaard te bieden. Ze werden gebouwd op passie voor kwaliteit, traditie en innovatie.  

De producten die we vandaag maken, zijn misschien veranderd. Maar we moeten onze 

concurrerende duurzaamheid herontdekken, beste vrienden in dit Parlement.  
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In deze geest heeft elke lidstaat zich gecommitteerd aan de doelstellingen inzake duurzame 

ontwikkeling van de Verenigde Naties. En in deze geest zal Paolo Gentiloni toezien op de 

tenuitvoerlegging daarvan. Hij gelooft erin, en ik geloof in hem. 

De Europese economie heeft zich hersteld van een van de zwaarste economische en financiële 

crises die we sinds het einde van de Tweede Wereldoorlog hebben meegemaakt. De arbeidsmarkt 

floreert en de werkloosheid daalt nog steeds.  

Maar er vormen zich wolken aan de horizon, en we moeten in Europa voorbereid zijn op wat er gaat 

komen. We moeten vertrouwen op onze troeven: onze interne markt, onze eenheidsmunt.  

Het is hoog tijd dat we de economische en monetaire unie voltooien en groei en werkgelegenheid 

creëren door onze macro-economische weerbaarheid te versterken. We moeten gebruikmaken van 

de flexibiliteit die het stabiliteits- en groeipact biedt om onze economieën de tijd en de ruimte te 

geven om te groeien.  

Tegelijkertijd moeten we de lidstaten steunen met gerichte investeringen en structurele 

hervormingen. Volgens mij kan niemand daar beter leiding aan geven dan Elisa Ferreira. 

 

Geachte leden van het Parlement, 

Vorige maand zijn 39 mensen om het leven gekomen in de laadruimte van een koelwagen. 

Slachtoffers van mensenhandel die minstens vier Europese landen hebben doorkruist.  

 

Het is een tragedie dat een moeder in Vietnam van haar dochter in Europa het bericht krijgt dat zij 

niet meer kan ademen. 

Voor deze 39 mensen, voor hun moeders, hun vaders, hun vrienden: we zijn het er 

allemaal mee eens dat dit nooit zou mogen gebeuren.  

De mensen verwachten dat Europa voor de uitdaging van migratie waar we samen voor staan met 

gemeenschappelijke oplossingen komt. Deze kwestie heeft tot verdeeldheid geleid, maar we kunnen 

het er niet bij laten. We moeten oplossingen zoeken die voor iedereen werken.  

Dit is de taak die ik heb toevertrouwd aan Margaritis Schinas en Ylva Johansson. Dankzij hun 

uiteenlopende vaardigheden en perspectieven vormen zij een geweldig team.  

Geachte leden van het Parlement, één ding is zeker: 

Europa zal altijd onderdak blijven bieden aan mensen die internationale bescherming 

nodig hebben. Het is in ons belang dat degenen die blijven, in onze samenleving integreren.  

Maar degenen die geen verblijfsrecht hebben, moeten terug naar huis.  

We moeten het gruwelijke bedrijfsmodel van de mensensmokkelaars ontwrichten. 
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Ons asielstelsel moet worden hervormd. Daarbij mogen we onze waarden van solidariteit en 

verantwoordelijkheid nooit vergeten. 

We moeten onze buitengrenzen versterken, zodat Schengen weer volwaardig kan functioneren. We 

moeten investeren in onze partnerschappen met landen van herkomst om de omstandigheden daar 

te verbeteren en kansen te creëren.  

Gemakkelijk zal dat niet zijn — maar zoals Václav Havel zei: het moet, omdat het juist is.  

Migratie zal niet verdwijnen. Het is een verschijnsel dat zal blijven.  

Ik vind dan ook dat Europa, dat zo trots is op zijn waarden en op zijn rechtsstaat, in staat 

moet zijn een oplossing te vinden die zowel humaan als doeltreffend is. Dat moeten we 

toch voor elkaar kunnen krijgen? 

Margaritis Schinas en Ylva Johansson zullen zich ook belasten met de versterking van onze interne 

veiligheid.  

Ze zullen erop toezien dat de samenwerking op het gebied van rechtshandhaving opgewassen is 

tegen nieuwe en opkomende dreigingen. Ze zullen er ook voor zorgen dat Europol, ons beste wapen 

tegen criminaliteit, zijn taak kan vervullen.  

 

Geachte leden van het Parlement,  

Toen ik als meisje in Brussel woonde, overleed mijn kleine zusje op de leeftijd van elf jaar aan 

kanker. Ik weet nog goed hoe volstrekt machteloos mijn ouders zich voelden; net als het medische 

personeel dat zo goed voor haar zorgde, maar haar niet kon redden. 

Ieder van ons heeft zo’n verhaal – of kent iemand met zo’n verhaal. Het aantal gevallen van kanker 

neemt toe, maar de mogelijkheden voor diagnose en behandeling worden steeds beter.  

Europa zal vooroplopen in de strijd tegen kanker.  

Begin volgend jaar komt Stella Kyriakides met een ambitieus plan voor kankerbestrijding. Zij is de 

juiste persoon om ervoor te zorgen dat het Europese kankerbestrijdingsplan bijdraagt aan de strijd 

tegen het lijden dat deze ziekte veroorzaakt.  

 

Europa moet zich inzetten voor dingen waar mensen om geven. 

Mensen geven om de toekomst van onze kinderen en onze samenleving.  

Cultuur en onderwijs zorgen ervoor dat onze geschiedenis en onze toekomst niet losstaan van 

elkaar. Dat maakt ons uniek. Dit is onze ziel, onze cultuur, onze diversiteit, ons erfgoed.  

En ik weet dat die bij Mariya Gabriel in goede handen zijn. Daarom ben ik blij te kunnen melden dat 

haar portefeuille wordt omgedoopt tot Innovatie, Onderzoek, Onderwijs, Cultuur en Jeugd.  
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Mensen geven om eerlijkheid en gelijkheid in de ruimste zin.  

Daarom heb ik Nicolas Schmit gekozen voor de uitvoering van onze Europese pijler van sociale 

rechten en de bestrijding van armoede vanaf de kinderjaren. Hij zal voorstellen doen die ervoor 

zorgen dat elke werknemer in de Unie op een billijk minimumloon kan rekenen. 

Helena Dalli is degene die de glazen plafonds zal doorbreken: hindernissen die mensen klein houden 

om wie ze zijn, wat zij geloven of van wie zij houden. Die hindernissen moeten weg! Punt. 

Mensen geven om hun rechten, hun waarden en hun vrijheden.  

De rechtsstaat is ons fundament en mag nooit in het gedrang komen. De rechtsstaat moet overal 

worden gerespecteerd en hooggehouden, en alle landen moeten gelijk worden behandeld.  

We moeten ons vooral richten op dialoog en preventie, maar nooit aarzelen om alle nodige 

maatregelen te nemen. We hebben ervaring en inzet nodig. Věra Jourová en Didier Reynders zijn 

daarvoor precies de juiste mensen. 

Mensen geven om de lucht die ze inademen, het water dat ze drinken, het voedsel dat ze 

eten en de natuur die ze koesteren.  

Het is goed nieuws dat Virginijus Sinkevičius leiding zal geven aan de strijd van Europa voor het 

behoud van onze biodiversiteit en onze oceanen, en ervoor zorgt dat het onze kustbewoners en 

vissers goed gaat.  

Janusz Wojciechowski zal ervoor zorgen dat ook onze boeren zich met succes kunnen aanpassen 

aan de nieuwe realiteit.  

Deze dubbele transitie – klimaatactie en digitalisering – brengt veranderingen voor iedereen. Laat er 

geen twijfel over bestaan: landbouw blijft een gewaardeerd onderdeel van onze cultuur en 

onze toekomst. 

Wat we nodig hebben, is een duurzame “van boer tot bord”-strategie. Die houdt ook in dat jonge 

boeren toegang moeten krijgen tot kapitaal en dat uit derde landen ingevoerde levensmiddelen 

moeten voldoen aan de milieunormen van de Europese Unie.  

Mensen geven erom dat hun stem wordt gehoord als het om hun toekomst gaat. 

De opkomst bij de Europese verkiezingen van dit jaar was de hoogste in een kwart eeuw. Maar 

democratische participatie stopt niet na de verkiezingsdag.  

We zullen de beste krachten uit alle delen van de Unie mobiliseren, uit alle instellingen, uit alle 

geledingen van de samenleving, om deel te nemen aan de conferentie over de toekomst van 

Europa. Iedereen moet aan de conferentie mee kunnen doen. Instellingen en burgers. Het Europees 

Parlement zou bij de conferentie een leidende rol moeten spelen. Van de zijde van de Commissie zal 

Dubravka Šuica – een ervaren lid van dit Parlement – nauw met u samenwerken om dit te doen 

slagen. 
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Geachte leden van het Parlement, 

We weten allemaal dat een van onze lidstaten de Unie wil verlaten.  

Ik heb er nooit een geheim van gemaakt dat ik altijd een ‘remainer’ zal zijn. Maar we zullen het 

besluit van het Britse volk respecteren.  

Wij zullen nauw samenwerken om oplossingen te vinden voor onze gemeenschappelijke 

uitdagingen, met name waar het gaat om veiligheid. Maar een ding moet glashelder zijn: 

Wat de toekomst ook mag brengen: de banden en de vriendschap tussen onze volkeren 

zijn onverbrekelijk. 

Geachte leden van het Parlement, 

Over dertig jaar zullen anderen op deze plek staan en terugblikken op onze wapenfeiten, zoals ik 

aan het begin van mijn toespraak deed. 

Wat zullen ze dan zeggen? 

Dat hangt af van wat we samen gedaan krijgen. Als we ons werk goed doen, zal Europa in 2050 het 

eerste koolstofneutrale continent ter wereld zijn. 

Europa zal een leidende rol spelen in de digitale wereld. Het zal nog steeds de economie zijn die er 

het best in slaagt het evenwicht te bewaren tussen markt en sociale rechtvaardigheid. Europa zal 

het voortouw nemen bij de aanpak van belangrijke mondiale uitdagingen.  

De weg erheen is moeilijk, en onze taak is niet gemakkelijk. Maar samen krijgen we het 

voor elkaar. 

 

We zullen ons laten inspireren door de geest van optimisme en wilskracht waardoor dertig jaar 

geleden het ijzeren gordijn is verdwenen. 

Om nog eens terug te komen op Václav Havel: miljoenen Europeanen willen zich inzetten, omdat het 

juist is. 

Er zijn mensen zich willen inzetten voor hun gemeenschap. 

Er zijn mensen die tijd willen steken in het zorgen voor ouderen of het opruimen van een park. 

Er zijn mensen die de straat op gaan – maar ook hun levensstijl aanpassen voor het behoud van het 

klimaat. 

Mensen die het verschil willen maken. 

Ook wij, Parlement, Raad en Commissie, moeten het verschil maken. 
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In die geest heb ik mijn team samengesteld. En in die geest ben ik vandaag hier om uw vertrouwen 

te vragen. 

We moeten nu aan het werk, zodat we ook over dertig jaar kunnen zeggen: 

Leve Europa, vive l’Europe, es lebe Europa, long live Europe! 
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